
Projekt 

P r o t o k ó ł  nr  XLII/2013 
z obrad XLII sesji Rady Miejskiej w Kłodzku,  
która odbyła się w dniu  31  grudnia 2013r.  

w sali Rajców Urzędu Miasta w Kłodzku 

 
Sesja  rozpoczęła  się o godz. 10:00. 

 
1. Otwarcie obrad XLII sesji Rady Miejskiej w Kłodzku. 

Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej w Kłodzku Pan Piotr Brzostowicz 

mówiąc: „Otwieram obrady XLII sesji Rady Miejskiej w Kłodzku”.  

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz serdecznie przywitał Państwa radnych, Panów Burmistrzów 

mieszkańców Kłodzka, kierowników i pracowników urzędu miasta oraz przedstawicieli środków 

publicznego przekazu. 

 

Głos zabrał Zastępca Burmistrza Miasta Kłodzka Pan Henryk Urbanowski, który wniósł o zmianę 

porządku obrad polegającą na wykreśleniu punktu 8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej Kłodzko na lata 2013 – 2024, druk nr 491. 

 
2. Stwierdzenie ważności obrad sesji. 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz stwierdził, iż obecnych jest na sali 20 radnych, co 

stanowi wymagane kworum do podejmowania prawomocnych uchwał.  

(Radny Pan Zdzisław Duda przybył na obrady o godz. 10:13 wówczas stan rady wynosił 21 radnych). 

 
Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poddał pod głosowanie zdjęcie z porządku obrad punktu  

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej Kłodzko 

na lata 2013 – 2024, druk nr 491.  

Głosowanie: za- 18, przeciw – 0, wstrzymało się – 2.  Punkt 8 zdjęto z porządku obrad. 

 

3.  Wybór sekretarzy sesji. 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz na sekretarza sesji zaproponował kandydaturę radnej Pani 

Jolanty Kobak – radna wyraziła zgodę,  innych propozycji nie zgłoszono. Rada jednogłośnie 20 

głosami „za” poparła kandydaturę radnej, tym samym powołując Ją na sekretarza obrad XLII sesji 

Rady Miejskiej w Kłodzku.  

 
4. Zatwierdzenie protokołu z XLI sesji. 

Uwag do protokołu nie zgłoszono, przyjęto go 15 głosami „za” przy 5 głosach „wstrzymujących się”. 

 
Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz zapytał czy ktoś z Wysokiej Rady ma uwagi do porządku 

obrad. W związku z tym, że nie głoszono żadnych uwag Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie 

przyjęcie całego porządku obrad XLII sesji Rady Miejskiej w Kłodzku wraz z wcześniej przyjętą 

zmianą. 

Głosowanie: za- 18, przeciw – 0, wstrzymało się – 2. 

Porządek obrad XLII został przyjęty i przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie XLII sesji Rady Miejskiej w Kłodzku. 

2. Stwierdzenie ważności sesji. 
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3. Wybór sekretarzy sesji. 

4. Zatwierdzenie protokołu z XLI sesji. 

5. Przyjęcie planu pracy  Rady Miejskiej w Kłodzku na 2014 rok.  

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany treści uchwały nr XXXIV/333/2009 Rady 

Miejskiej  

w Kłodzku z dnia 26 marca 2009r. w sprawie ustalenia regulaminu określającego 

wysokość oraz warunki przyznawania dodatków do wynagrodzenia, nagród i zasad 

obliczania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i zastępstwa doraźne dla 

nauczycieli zatrudnionych w placówkach oświatowych prowadzonych przez Gminę 

Miejską Kłodzko, druk nr 489. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr XXXII/268/2005 z dnia 27.01.2005r. 

w sprawie zasad gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi własność Gminy 

Miejskiej Kłodzko, druk nr 490. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian budżetu Gminy Miejskiej Kłodzko na 

2013 rok, druk nr 492. 

9. Interpelacje i zapytania radnych.  

10. Wnioski i oświadczenia radnych.  

11. Sprawy różne. 

12. Zakończenie sesji. 

 

5. Przyjęcie planu pracy  Rady Miejskiej w Kłodzku na 2014 rok (zał. nr 1).  

Radna Pani Celina Włodarczyk wniosła następujące uwagi do proponowanego planu pracy Rady 

Miejskiej w Kłodzku na rok 2014. Otóż w miesiącu kwietniu w punkcie 3 jest zapis: Ocena zasobów 

pomocy społecznej – Pani radna pyta co to znaczy „zasobów” oraz zgłasza następujące poprawki: - 

- w miesiącu lutym w punkcie 3 wyraz funkcjonowania zamienić na funkcjonowanie,  

- w miesiącu maju w punkcie 3 należy dodać literę „w” po wyrazie hotelarskich. 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz potwierdził konieczność poprawy tzw. literówek, przy 

ocenie „zasobów” pomocy społecznej  Pan Przewodniczący wyjaśnił, że będziemy oceniać zasoby 

finansowe i zasoby ludzkie tak więc proponuje pozostawić ten zapis, natomiast w miesiącu marcu  

w punkcie 3 proponuje zmienić zapis „kłodzkiego szpitala” na „SP ZOZ Kłodzko”. 

Innych uwag do planu pracy nie wniesiono. 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz zaproponował, aby blokiem przegłosować zgłoszone 

zmiany. Sprzeciwu nie wniesiono, zatem Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie 

poprawek wraz z planem pracy Rady Miejskiej w Kłodzku na 2014 rok. 

Głosowanie: za – 21 – jednogłośnie. 

Plan Pracy Rady Miejskiej w Kłodzku został przyjęty i przedstawia się następująco (zał. 

nr 2): 

Styczeń: 
1. Przyjęcie planu pracy Komisji stałych  Rady Miejskiej w Kłodzku na rok 2014. 

2. Przedstawienie rocznych sprawozdań Komisji stałych Rady Miejskiej w Kłodzku  
z działalności w roku 2013.  

Luty: 

1. Stan sanitarny miasta. 
2. Ocena układu komunikacyjnego Kłodzka. 
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3. Funkcjonowanie podstawowej opieki zdrowotnej i opieki stomatologicznej  

w Kłodzku. 
 
 Marzec: 

1. Analiza wykorzystania środków z Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych w 2013 roku. 

2. Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w  Kłodzku za 2013 rok. 
3. Informacja starosty na temat funkcjonowania SP ZOZ Kłodzko. 

 
 Kwiecień:  

1.   Sprawozdanie o stanie bezrobocia w mieście. 

2. Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Gminy Miejskiej Kłodzko z organizacjami 
pozarządowymi w 2013 roku.   
3. Ocena zasobów pomocy społecznej na rok 2014 dla Gminy Miejskiej Kłodzko.  

 

Maj: 
1. Przygotowanie miasta do sezonu turystycznego. 

2. Przygotowanie twierdz kłodzkich do sezonu turystycznego. 
3. Jakość usług hotelarskich w Kłodzku świadczonych na rzecz turystów. 

 
Czerwiec: 

1. Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Miejskiej Kłodzko za 2013 rok. 
2. Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej i Komisji Rewizyjnej dotycząca realizacji budżetu 

za 2013 rok. 

3. Absolutorium. 
4. Letni wypoczynek dzieci i młodzieży w miejscu zamieszkania i poza nim. 

 
Lipiec: 
Przerwa urlopowa. 

 Sierpień: 

1. Przygotowanie placówek oświatowych  do roku szkolnego 2014 – 2015. 
2. Informacja o efektach dotychczasowej współpracy Kłodzka z miastami partnerskimi. 
3. Kontakty międzynarodowe – współpraca, wymiana miast partnerskich.  

 
Wrzesień: 

1. Informacja z wykonania budżetu Gminy Miejskiej Kłodzko za I półrocze 2014 r. 

2. Zabezpieczenie socjalne podopiecznych OPS, PCK, PKPS. 
 
 Październik: 

1. Informacja o realizacji zadań inwestycyjnych w roku 2014. 
2. Ocena przygotowania służb komunalnych do okresu zimy. 

 
Listopad: 

1. Uchwalenie podatków i opłat lokalnych na rok 2015. 

2. Przyjęcie planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Kłodzku na 2015 rok.  
 

Grudzień: 
1. Przyjęcie budżetu Gminy Miejskiej Kłodzko na 2015r.  
2. Przyjęcie planu pracy Rady Miejskiej w Kłodzku na 2015 rok. 

 

 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany treści uchwały nr XXXIV/333/2009 Rady 

Miejskiej w Kłodzku z dnia 26 marca 2009r. w sprawie ustalenia regulaminu 

określającego wysokość oraz warunki przyznawania dodatków do wynagrodzenia, 

nagród i zasad obliczania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe  

i zastępstwa doraźne dla nauczycieli zatrudnionych w placówkach oświatowych 

prowadzonych przez Gminę Miejską Kłodzko, druk nr 489 (zał. nr 3). 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poprosił o przedstawienie opinii komisji stałych. 
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Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Polityki Gospodarczej radna Pani Danuta Kołt 

poinformowała o pozytywnej opinii do projektu uchwały przedłożonego na druku nr 489. 

Przewodnicząca Komisji Edukacji i Kultury radna Pani Jolanta Kobak poinformowała  

o pozytywnej opinii do projektu uchwały mieszczącego się na druku nr 489. 

Uwag i zapytań nie stwierdzono. 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poddał pod głosowanie przyjęcie uchwały przedłożonej na 

druku nr 489. 

Głosowanie: za – 21, przeciw – 0, wstrzymało się - 0.  

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XLII/466/2013 (zał. nr 4). 

 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr XXXII/268/2005 z dnia 

27.01.2005r. w sprawie zasad gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi 

własność Gminy Miejskiej Kłodzko, druk nr 490 (zał. nr 5). 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poprosił o przedstawienie opinii komisji stałych. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Polityki Gospodarczej radna Pani Danuta Kołt 

poinformowała o pozytywnej opinii do projektu uchwały przedłożonego na druku nr 490. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu Przestrzennego radny 

Pan Zygmunt Żerkowski poinformował, że w dniu dzisiejszym komisja zebrała się i wydała 

pozytywną opinię do projektu uchwały mieszczącego się na druku nr 490. 

Radny Pan Michał Piszko zapytał o proponowane zmiany w § 16 ust. 7 gdzie wpisuje się  

w projekcie uchwały że: Obciążenie hipoteką nieruchomości komunalnej do kwoty wynoszącej 50% 

wartości obciążanej nieruchomości oraz ustanowienie  odpłatnej służebności nie wymaga odrębnej 

zgody Rady Miejskiej w Kłodzku.” a zmieniamy  pkt 7 § 16, który brzmi następująco: „Hipoteka na 

nieruchomości komunalnej może być ustanowiona jako zabezpieczenie zaciągniętych przez gminę 

kredytów lub pożyczek, hipoteka (i tu ważne) nie może być ustanowiona na nieruchomości służącej 

celom użyteczności publicznej i będącej we władaniu gminnych jednostek organizacyjnych”, więc 

teraz rodzi się podstawowe pytanie; że po przegłosowaniu ewentualnie tego projektu Pan Burmistrz 

będzie mógł zaciągać hipoteki na chociażby sale gimnastyczne podległe pod szkoły czy nawet 

budynki szkolne, Pan radny chciałby usłyszeć jeszcze jedną informację – chodzi konkretnie  

o Kłodzkie Centrum, Kultury Sportu i Rekreacji i o budynek przyległy mieszczący się na Placu 

Jagiełły 1 – tam, z tego co jest już wiadome, 22 listopada została ustanowiona hipoteka na 

nieruchomości w wysokości 625 tys. zł – Pan radny chciałby uzyskać wiedzę i odpowiedź na to 

pytanie: na jakiej podstawie ta hipoteka KCKSiR została obciążona taką kwotą i na co zostały 

przeznaczone pieniądze z tego kredytu. 

Radny Pan Ryszard Wójcik poinformował, że w treści tej uchwały jest taki zapis mówiący o tym, 

że  z tych czynności,  które tam będą wniesione, będą uzasadniane albo wykonywaniem zadań 

gminy albo interesem gminy. O ile zadania doskonale Pan radny rozumie to jego wątpliwość rodzi 

zapis i prosi o wyjaśnienie słowa: interes, bo gmina nie prowadzi żadnych interesów – to po 

pierwsze, po drugie – o wszelkich interesach mówią uchwały rady. Gdybyśmy mieli jakąś strategię 

rozwoju gminy, gdybyśmy mieli jakiś plan społeczno – gospodarczy, w którym byśmy coś określili, 

moglibyśmy mówić z perspektywą o jakimś interesie. Więc nie wie Pan radny Wójcik co miał na 

myśli projektodawca tej uchwały mówiąc o ważnym interesie gminy, bo Pan radny o tym ważnym 
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interesie nie słyszał, prosi zatem Pana Burmistrza o wyjaśnienie co pod tym słowem interes gminy 

się kryje. 

Radny Pan Zdzisław Duda jako radny niezależny złożył oświadczenie, że wstrzyma się  

w głosowaniu nad tym projektem uchwały, bo uważa, że nie ma żadnych przeszkód aby każdą 

decyzję podejmowała rada, można zwoływać sesje w trybie pilnym czy nadzwyczajnym.  

Burmistrz Miasta Kłodzka Pan Bogusław Szpytma odpowiadając Panu radnemu Ryszardowi 

Wójcikowi wyjaśnił, że interesy to korzyści innymi słowy mówiąc. Gmina ma mnóstwo takich 

interesów, Pan radny może opatrzenie zrozumiał interesy jako biznes – to nie dotyczy biznesu, my 

mamy osiągać korzyści dla mieszkańców naszej gminy, korzyści społeczne, socjalne,  

biznesowe – nie, bo rzeczywiście gmina nie jest powołana do tego, aby zarabiać na takich zasadach 

jak spółka prawa handlowego czy inne podmioty działalności gospodarczej na naszej działalności,  

a więc interesy to są korzyści gminy. Pan Burmistrz uważa, że to jest porządkujący dokument,  - 

bo czym jest hipoteka, hipoteka jest pewnym rodzajem zabezpieczenia działalności finansowej, my 

staramy się dostosowywać do sytuacji, która funkcjonuje w samorządach. Państwo obciąża nas co 

raz nowymi zadaniami w zamian za to nie idą pieniądze. Przed chwilą Pan Burmistrz rozmawiał  

z Panią Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej i będziemy zobowiązani do nowego formułowania np. 

karmienia dzieci w szkołach, państwo z chęcią mówi o 150% podwyżki na ten cel natomiast nie 

wskazuje źródeł, będziemy potrzebowali pieniędzy i jest to zdaniem Pana Burmistrza uchwała 

porządkująca. O każdej takiej czynności będą Państwo informowani. Natomiast często chodzi  

o czas, o negocjacje, o warunki zawarcia umowy czy innych kwestii tak jak np. z podmiotami, które 

funkcjonują na naszym majątku i częścią takich negocjacji, częścią interesu i korzyści również 

gminy, jeżeli takie nieruchomości czy dzierżawimy, głównie dzierżawimy, być może będzie również 

takie działanie, takie narzędzie i to jest część odpowiedzi na pytanie radnego Pana Piszki, 

natomiast jeżeli chodzi o Centrum – Pan wie, że Centrum jako instytucja kultury jest jednostką 

posiadającą osobowość prawną, a więc nie podlega tym zapisom, które Pan wcześniej przeczytał. 

Centrum zaciągnęło kredyt dużo niższy niż ostatnio, bo ostatnio zaciągnęło 900 tys. kredytu  

i spłaciło go, teraz zaciągnęło 570 tys. zł i również spłaci ten kredyt w odpowiednim czasie, a więc 

tutaj nie dotyczą zapisy tego akurat przypadku. Pan Burmistrz prosi Państwa radnych, a ma 

nadzieję że przez 7 lat poznaliśmy się na tyle, żeby nie traktować ciągle z wielką podejrzliwością 

naszych działań, bo tak czy owak są one transparentne i przejrzyste i to, że Pan Burmistrz prosi  

o takie narzędzia, czy też pracownicy formułują takie sformułowania wynika z praktyki, po prostu  

z tego żebyśmy elastyczniej, szybciej  z lepszą ofertą działali.  

Radny Pan Michał Piszko ad vocem chciałby od Pana Burmistrz uzyskać odpowiedź na takie 

pytanie: czy zamierza Pan Burmistrz obciążać nieruchomości służące celom użyteczności publicznej 

po przegłosowaniu w dniu dzisiejszym tej uchwały. No i z drugiej strony Panie Burmistrzu  

z szacunkiem, ale jeżeli Pan mówi o wzajemnym zaufaniu to przepraszam bardzo ja mam ustawę  

o samorządzie gminnym, jestem radnym, wiem jakie są moje obowiązki tutaj w radzie, a jeżeli  

z doniesień medialnych ja dowiaduję się, że jest wszczęte śledztwo w sprawie składania fałszywych 

zeznań przed sądem przez Burmistrza Miasta Kłodzka, gdzie tutaj w tej chwili było to pokazane  

w jednej z lokalnych gazet – no to  Pan wybaczy, ale Pan rozumie, że to zaufanie nie może 

występować.   

Burmistrz Miasta Pan Bogusław Szpytma stwierdził; że jest to mieszanie grochu z kapustą Panie 

Radny, przepraszam za określenie - to, że ktoś doniósł na prokuraturę – mieliśmy wiele doniesień 
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na prokuraturę, mieliśmy wiele wszczętych postępowań póki co, żadne nie przyniosło dzięki Bogu, 

żadnych ujemnych rezultatów, każdy ma prawo, wiemy kto zgłosił to, wiemy z jakich powodów,  

a więc szanujmy się Panie radny, nie dziecinniejmy do końca.  

Radny Pan Ryszard Wójcik z ubolewaniem stwierdza, że nasza gmina nie posiada żadnych 

perspektywicznych planów działania, które pozwalałaby cokolwiek określić. W gminie powinna 

funkcjonować strategia rozwoju, powinno funkcjonować studium kierunków rozwoju, powinien być 

plan społeczno – gospodarczy – to są dokumenty, które na wielolecia kształtują działalność gminy: 

finansową, inwestycyjną i wszelki inne. My nie mamy żadnego dokumentu planistycznego, więc 

nawet w palnie nie ma zapisanych rzeczy, które w ciągu roku będzie się załatwiać  - to jest godne 

ubolewania bo jednak planowanie jest podstawą działalności gminy, a tego nie ma w ogóle.  

Burmistrz Miasta Pan Bogusław Szpytma stwierdza, iż szkoda że tak na koniec roku Państwo 

próbują wywołać jakieś takie wrażenie bezhołowia, bez planu – nawet WPF jest takim długoletnim 

dokumentem. W styczniu ukaże się strategia na przyszłe lata, ten rok nie jest rokiem wyjątkowych 

działań i nie będzie - bo mówił Pan Burmistrz o tym wcześniej. Państwo też mają tego świadomość,  

po dosyć dużym wysiłku finansowym przygotowujemy się do pozyskiwania środków na następne 

lata. Jak współpracowaliśmy – proszę nie potraktować tego jako złośliwość – ale ja nie mogłem się 

od Pana doczekać na wyremontowanie jednej kamiennicy na ul. Łukasińskiego, trwało to 

miesiącami, a nawet latami powiedziałbym, przedstawiał Pan dokumenty, które wyglądały jak 

rysunki chłopca z technikum, robił to jakiś człowiek, który już dawno wypadł z obiegu, pewnie jakoś 

tam  Pan go wcześniej znał, więc nie mówmy o takich szumnych rzeczach, bo nie potrafiliśmy 

wtedy wyremontować jednej kamiennicy, na którą czekali ludzie, a Pan tu rzuca takimi wielkimi 

rzeczami – ja się trochę też zraziłem do tego sposobu działania i dobieram  tak ludzi, aby mogli 

realizować takie działania. Natomiast w styczniu ukaże się strategia dotycząca lat 2014 – 2020, 

dopasowująca się do tego rodzaju nowych wyzwań, do nowej prognozy finansowania, ale tak 

więcej też patrzenia na własne działania, na własne dokonania w tym aspekcie - bardzo bym prosił  

- więcej pokory.  

Ad vocem radny Pan Ryszard Wójcik wyjaśnił, że sytuacja tego budynku przez tyle lat, o którym 

Pan mówi, wzięła się stąd, że starostwo zmieniło wymagania dotyczące realizacji tej inwestycji 

praktycznie w trakcie procesu inwestycyjnego, co wiązało się ze zwiększonymi kosztami. 

Próbowano to zmieścić w kosztach jakie były zaplanowane gdyż jeszcze wtedy dbało się o koszty, 

które w dzisiejszych czasach nie ma znaczenia ile się zaplanuje zawsze znajdą się pieniądze na to 

żeby zrealizować inwestycję, niestety kiedy ja byłem starałem się tego pilnować i stąd ta 

gmatwanina, nie na skutek jakiś błędów tylko na skutek zmian wymogów dotyczących tego 

zadania. Zmieniły się w ogóle wytyczne starostwa w trakcie realizacji co spowodowało określone 

zadania. Jeżeli już Pan Burmistrz ruszył ten temat to nie od rzeczy będzie wspomnieć, że kiedy 

realizowaliśmy to zadanie topniały zasoby urzędnicze, które to prowadziły - niestety nie mogłem się 

doczekać jakiegokolwiek zwiększenia zatrudnienia czy uzupełnienia chociażby zatrudnienia, bo 

prowadzone postępowania zawsze się niczym nie kończyły – czyli ja rozumiem to jako chęć po 

prostu pozbycia się ponieważ no niestety ale żeby coś realizować trzeba uzupełniać, a urzędnicy się 

zwalniali w tedy w zastraszającym tempie, tak, że jeżeli teraz Pan Burmistrz po raz kolejny, któryś 

z rzędu, porusza ten jeden problem to chciałem Panu powiedzieć, że to było z okresu kiedy 

ustalona kwota była sztywno realizowana, nie chciałbym rozmawiać na temat ile w końcu koszt tej 
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adaptacji wyniósł – tu jest clou całego programu - trzymanie się planu, co  u nas niestety nie 

bardzo  występuje w toku działalności.  

Burmistrz Miasta Pan Bogusław Szpytma dodał, że czekał na dokumentację wiele miesięcy i jakoś 

się zdarzyło, że burmistrz Urbanowski jak przyszedł w ciągu trzech miesięcy  to zadanie wykonał, 

ale to a propos działań strategicznych.   

Radny Pan Michał Piszko jeszcze raz powtórzy pytanie i prosi o odpowiedź tak lub nie. 

Burmistrz Miasta Pan Bogusław Szpytma  odpowiedział: nie, nie zamierzam.  

Radny Pan Tomasz Żabski prosi o doprecyzowanie tego sformułowania, które Pan Burmistrz użył 

przed chwilą czyli dokładnie tego, że w styczniu ukaże się strategia rozwoju  miasta na lata 2014 – 

2020 – co to oznacza „w styczniu ukaże się”. 

Burmistrz Miasta Pan Bogusław Szpytma prosi o potraktowanie dosłownie tej wypowiedzi.  

 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz podziękował za dyskusję po czym poddał pod głosowanie 

przyjęcie uchwały przedłożonej na druku nr 490. 

Głosowanie: za – 13, przeciw – 6, wstrzymało się - 2.  

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XLII/467/2013 (zał. nr 6). 

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian budżetu Gminy Miejskiej Kłodzko 

na 2013 rok, druk nr 492 (zał. nr 7). 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poprosił o przedstawienie opinii przez komisję I. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Polityki Gospodarczej radna Pani Danuta Kołt 

poinformowała o pozytywnej opinii do projektu uchwały przedłożonego na druku nr 492. 

Radna Pani Celina Włodarczyk ma bardzo ważne pytanie, jest dzisiaj ostatni dzień roku 2013 

zapisy w zmianie ustawy budżetowej tegorocznej będą obowiązywały, te zapisy będą musiały się 

ukazać w sprawozdaniu z realizacji budżetu za rok 2013. Na przestrzeni roku byliśmy wielokrotnie 

zapewniani, uspakajani, że finanse miasta są w jak najlepszym porządku zadania, które 

realizowaliśmy w tym roku – chodzi o inwestycje, zapisane w uchwale budżetowej, zrealizowane 

zresztą, bo dzisiaj jest tak jak na wstępie powiedziała Pani radna – ostatni dzień roku -  nie 

wskazywały na żadne sensacje finansowe na zakończenie roku, tymczasem w dniu dzisiejszym 

zostanie przegłosowana zmiana uchwały budżetowej, która ma w swoim zapisie również deficyt 

budżetowy w wysokości 5 247 923,17zł – miała być nadwyżka, a mamy tak duży deficyt. Nie całe 

dwa tygodnie temu przyjęliśmy projekt budżetu na rok 2014 i nie wiem czy tak to wszystko nam 

ładnie pójdzie. Chciałabym usłyszeć na dzisiejszej sesji  od Pana Burmistrza wytłumaczenie deficytu 

w wysokości 5 247 923,17 zł jest to pański obowiązek i obowiązek nasz wszystkich - powiedzenia 

mieszkańcom co się takiego wydarzyło, że mamy tak duży deficyt. 

Głos zabrała Skarbnik Gminy Pani Agnieszka Czuczwara – nie wie czego dotyczy pytanie, 

ponieważ w tej uchwale nie zmieniamy deficytu, nie zmieniamy danych, o których mówi Pani 

radna. W tym projekcie wprowadzamy subwencję w wysokości 210 tys. zł i dokonujemy drobnych 

przesunięć pomiędzy paragrafami. W październiku została zmieniona uchwała, gdzie wyjaśnialiśmy 

dlaczego zwiększamy deficyt i z czego on zostanie pokryty. 

Radny Pan Michał Piszko zapytał z czego planuje się pokryć ten deficyt  budżetowy w wysokości 

ponad 5 mln zł.  
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Radna Pani Celina Włodarczyk stwierdziła, że nie mówiła o przesunięciach i o jakimś nagłym 

zjawisku, które nam się pojawiło powiedziała, że te dane, które są zawarte w § 3 będą danymi 

sprawozdania budżetowego za rok 2013, nie chodziło o przesunięcia i jeszcze drugie dodatkowe 

pytanie dla Pana Burmistrza jeżeli pytanie było za trudne – czy Państwo macie przed sobą 

pierwotny zapis uchwały budżetowej, proszę sprawdzić co tam jest zapisane, ile mamy mieć po 

stronie dochodów w roku 2013, ile mamy mieć po stronie wydatków i czy ma być deficyt czy 

nadwyżka budżetowa. 

Skarbnik Gminy Pani Agnieszka Czuczwara stwierdziła, że ma przed sobą pierwotny projekt 

uchwały ale bardzo prosi, aby przypomnieć sobie dzień 31 października, gdzie została podjęta 

uchwała w sprawie dokonania zmian budżetu i tam zmieniliśmy te zapisy. Zwiększyliśmy kredyt, 

zmieniliśmy nadwyżkę na deficyt i jest tam  też zapis, że ten deficyt 5 247 923,17 zł zostanie 

pokryty przychodami z kredytów oraz z wolnych środków. 

Radna Pani Celina Włodarczyk zapytała czy na telebimach w Kłodzku ukaże się właśnie 

informacja, że zamknęliśmy rok deficytem w wysokości…. 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poinformował, że są dwie sprawy: procedowanie druku nr 

492 i wszelkie inne dodatkowe pytania, które mogą paść w pozostałych punktach, procedujmy więc 

druk nr 492. 

Burmistrz Miasta Pan Bogusław Szpytma przypomniał, że ta dyskusja odbyła się w październiku, 

w uzasadnieniu uchwały wyraźnie wskazywano, że ponieważ liczymy się z tym i tak się stało, że nie 

sprzedamy działki przy galerii będziemy musieli zabezpieczyć się w ten sposób żeby pokryć deficyt 

budżetowy z kredytu, ciągle mieścimy się w dopuszczalnych granicach - przypomnę, że RIO wydało 

pozytywną opinię na zaciągnięcie tego 3 milionowego kredytu, którego nie wykorzystamy w całości 

do końca roku, był to bezpiecznik, natomiast wpływy ze sprzedaży tej działki myślę, że już 

nieodwołalnie w roku 2014 wpłyną i ta różnica zostanie pokryta z wpływów ze sprzedaży – to było 

tematem dyskusji w październiku.  

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz podziękował za dyskusję po czym poddał pod głosowanie 

przyjęcie uchwały przedłożonej na druku nr 492. 

Głosowanie: za – 14, przeciw – 0, wstrzymało się - 7.  

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XLII/468/2013 (zał. nr 8). 

 

9. Interpelacje i zapytania radnych.  

Radny Pan Michał Piszko zapytał czy doszło do sprzedaży nieruchomości mieszczącej się przy ul. 

Sierpowej, stanowiącej własność Gminy Miejskiej Kłodzko, chodzi dokładnie o działkę nr 18, AM-3 

obręb Ustronie o powierzchni prawie 2 ha. Czy znalazł się nabywca na to, cena wywoławcza 

nieruchomości wynosiła  910 500,00 zł. 

Kolejne pytanie skierowane jest do Pana Przewodniczącego, ponieważ mam uzasadnione podstawy 

sądzić, że jedna z naszych uchwał dotycząca ulicy Krótkiej i Zielonej została przez Wojewódzki Sąd 

Administracyjny wyrokiem z 13 listopada całkowicie uchylona, jeżeli ona została rzeczywiście 

uchylona to stawiam wniosek - jeżeli się okaże to prawdą, że została uchylona całkowicie - abyśmy 

rozpoczęli procedurę zmiany innych uchwał, a m.in. uchwał dotyczących przyszłorocznych wyborów 

czyli podziału Kłodzka na obwody i na okręgi – bo tam te ulice są wymienione.  

Radny Pan Zdzisław Duda zapytał o schronisko młodzieżowe – jakie losy czekają to schronisko  

i jakie są plany jego zagospodarowania.      
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Radna  Pani Celina Włodarczyk ponawia swoje pytanie. W odpowiedzi na informacje zawarte  

w Kurierze Hrabstwa Kłodzkiego, który ukazał się w naszym mieście przed sowiętami, wydaliśmy  

natychmiast aneks do Kuriera Kłodzkiego, dodatek – aneks jest dodatkiem – nie wiem jak to 

nazwać w związku z czym mogliśmy poinformować społeczeństwo, że w jakiejś gazecie ukazało się 

coś co nie jest zgodne z prawdą i natychmiast to prostować, ponawiam w związku z tym moje 

pytanie: czy na telebimach w mieście Kłodzku ukaże się informacja, że urząd miasta w Kłodzku 

zamknął budżet roku 2013 deficytem w wysokości ponad 5 mln 200 tys. zł.  

Burmistrz Miasta Pan Bogusław Szpytma wyjaśnił, że na pytania Pana radnego odpowie  

w późniejszym terminie bowiem są one szczegółowe, natomiast Pani radna: to że wydaliście gazetę 

to  ok szacunek – gratuluję, powiedziała Pani, że wydaliśmy – to gratuluję. Tak Pani mówiła, że 

wydaliśmy gazetę – no to gratuluję – ja nie wiem kto wydawał gazetę i z jakich powodów. 

Natomiast jeżeli chodzi o deficyt budżetowy proszę żeby go zobaczyć w perspektywie WPF, a nie 

tego roku, akurat tak się złożyło, że nie sprzedaliśmy w tym roku jednej nieruchomości i to 

zasadniczo nie wpływa na WPF. Proszę zwrócić uwagę, że w 2014 roku planujemy nadwyżkę około 

miliona złotych i ona będzie, w tym roku mieliśmy nadwyżkę prawie 10 mln zł. takie są zapisy i one 

muszą tak wyglądać w związku  z tym, że nie sprzedaliśmy tej działki, o której mówiłem, natomiast 

my bardziej interesujmy się bilansem - czyli czy my  się zamykamy w danym roku czy nie i czy nie 

przekraczamy wskaźników, które zadało nam ministerstwo finansów do realizacji – tych nie 

przekraczamy jesteśmy w bezpiecznym momencie, a to że się stosunkowo niewielkim kredytem 

wsparliśmy w tym momencie – taka była potrzeba. 

Ad vocem radna Pani Celina Włodarczyk – Panie Burmistrzu ja nie pytałam o wyjaśnienia jakich 

Pan przed chwilą udzielił, nie my wydaliśmy gazetę to po pierwsze, tak nie powiedziałam możemy 

cofnąć taśmę, została wydana gazeta – dodatek, ja zadałam pytanie czy na telebimach w mieście 

Kłodzku  ukaże się informacja o deficycie budżetowym. W zeszłym roku przez kilka miesięcy była 

informacja w Kłodzku o nadwyżce budżetowej więc  bądźmy konsekwentni Panie Burmistrzu jeżeli 

stać  nas jako urząd, w tym momencie chodzi mi również i o mnie i o Pana o nas wszystkich, stać 

nas było wydać natychmiastowo sprostowania do Kuriera Hrabstwa Kłodzkiego to bądźmy 

konsekwentni i o wszystkich sprawach, które dotyczą miasta i jego finansów informujmy również 

mieszkańców.  

Burmistrz Miasta Pan Bogusław Szpytma – sprawy nadwyżki i deficytu wyjaśniłem Pani - mam 

nadzieję że w wyczerpujący sposób.  

Zastępca Burmistrza Pan Henryk Urbanowski poinformował, że wyjaśnień dotyczących uchylenia 

uchwały w sprawie ulic Zielonej i Krótkiej udzieli Kierownik Wydziału Mienia, Planowania 

Przestrzennego i Architektury Pan Rafał Batóg. 

Pan Rafał Batóg potwierdził, że faktycznie tak jest - Sąd Wojewódzki stwierdził nieważność tego 

aktu prawnego dot. likwidacji tych dwóch nazw ulic. W konsekwencji tak jak Pan radny wskazał 

będą zmiany uchwał, które zaliczają do pewnych okręgów te dwie ulice. Przy tych ulicach nigdy nikt 

nie zamieszkiwał, one nigdy nie weszły do obrotu prawnego. Tak samo w uzasadnieniu wyroku jak 

 i wcześniej to co zauważył organ nadzoru czyli Wojewoda – te ulice nie miały podstawy prawnej 

czyli nie została w roku 1990, kiedy doszło do transformacji administracyjnej, podjęta uchwała, 

która wskazywała by jako obowiązujące te dwie ulice w związku z czym nie było też podstaw żeby 

aktem prawa miejscowego likwidującym te ulice wycofywać je z obrotu, one faktycznie nigdy 
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prawnie nie zafunkcjonowały i takie jest uzasadnienie i wskazanie podstawy dla stwierdzenia 

nieważności tej uchwały podejmowanej w sprawie likwidacji tych dwóch nazw ulic.  

Radny Pan Ryszard Wójcik zapytał czy przedstawiciele gminy, czy urzędnicy prowadzili jakieś 

rozmowy z „młynem” na temat  ewentualnego wykupu tego młyna, bo też z enuncjacji prasowych 

wynika, że jakieś rozmowy były prowadzone, chciałby jednak Pan radny usłyszeć to u źródła – 

jeżeli były takie rozmowy prowadzone to z jakim uzasadnieniem.  

Burmistrz Miasta Pan Bogusław Szpytma zwracając się do Pana radnego Wójcika poinformował, 

że jeżeli Pan radny pamięta procedowanie zmian planu zagospodarowania przestrzennego  

i stanowisko urzędu miasta w ciągu długich lat  relacji (chyba od 1998 roku) pomiędzy młynem,  

a  urzędem, poprzednicy deklarowali chęć przejęcia młyna i w takiej sprawie rzeczywiście spotkał 

się Pan Burmistrz z przedstawicielem młyna, myślimy raczej o zamianie nieruchomości niż  

o wykupie. Zapisy w planie są o wygaśnięciu do śmierci technicznej działalności młyna, a w tym 

miejscu można posadowić jakąś działalność związaną z hotelarstwem, rekreacją i turystyką –  

a więc tak miasto było zainteresowane i kontynuujemy tę linię, którą nasi poprzednicy 

zaproponowali, a więc takie rozmowy się odbywają, ale na takim bardzo wstępnym poziomie. 

Ad vocem radny Pan Ryszard Wójcik zgłosił uzupełniające pytanie – czy w związku z tymi 

rozmowami młyn zaprzestał działalności.  

Burmistrz Miasta Pan Bogusław Szpytma odpowiedział, że absolutnie nie, młyn kieruje się swoją 

polityką gospodarczą, a więc na pewno nie w związku z tymi rozmowami. 

 

10. Wnioski i oświadczenia radnych.  

Nie zgłoszono wniosków ani oświadczeń. 

 

11. Sprawy różne. 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz złożył wszystkim serdeczne podziękowania za całoroczną 

pracę, życząc dobrej wieczornej zabawy, zdrowego i pomyślnego przyszłego Nowego Roku.  

 

Burmistrz Miasta Pan Bogusław Szpytma życzył wszystkim zebranym na nadchodzący rok wiele 

pogody ducha, bo widzi, że tego trochę brakuje, jeśli nastawienie bojowe - to na rozwiązywanie 

problemów - nie na piętrzenie ich.  

Życzę Państwu wszystkim dobrego zdrowia, dobrej kondycji. W domu szczególnie ciepła i takich 

dobrych relacji, a tutaj w Radzie tego wyjątkowego powiewu ducha, który nas natchnie do różnych 

ciekawych, interesujących, przyszłościowych rozwiązań dla mieszkańców miasta.  

Wszystkim Państwu - wszystkiego dobrego na Nowy Rok. 

 

12. Zakończenie sesji. 

Po wyczerpaniu wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady Pan Piotr 

Brzostowicz zamknął obrady XLII sesji Rady Miejskiej mówiąc: „Zamykam obrady XLII sesji Rady 

Miejskiej  w Kłodzku”.   

 
Zakończenie sesji nastąpiło o godz. 10:55. 
 

Protokół sporządziła:  



 11 

Barbara Gargasz 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Kłodzku 

 

            Piotr Brzostowicz 


